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Förvaltningschef Åsa Andersson hälsar alla varmt välkomna. Från 
och med §4 tar nyvalda ordföranden Britt- Marie Wall över mötet. 
 
§1 
Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkänns. 
 
§2 
Förslag att dela upp råden framöver utifrån rådande läge med 
pandemin 
Råden godkänner detta. 
 
§3 
Val av ordförande och vice ordförande i råden 2021 
Väljs idag då det är det första mötet för året. Information om att det 
ordförande och vice ordförande för råden även kommer att väljas nästa 
möte då det är det första mötet för 2022. 
 
I pensionärsrådet väljs Britt-Marie Wall (socialnämndens ordförande) till 
ordförande. Sune Frisk (PRO Nykroppa) väljs till vice ordförande. 
 
I rådet för funktionshinderfrågor väljs Britt-Marie Wall (socialnämndens 
ordförande) till ordförande. Göran Andersson (Reumatikerföreningen) 
väljs till vice ordförande. 
 
§4 
Val av justerare.  
Karl-Erik Carlsson (RHL- Hjärt- och lungsjukas förening) väljs till 
justerare för rådet för funktionshinderfrågor och Kajsa Järnberg (PRO 
Filipstad) väljs till justerare för pensionärsrådet.  
 
§5 
Information gällande verksamhetsuppföljning 2021  
Åsa informerar om att förvaltningens prognos ligger på – 4.8 miljoner. 
Det går åt rätt håll, målet är att halvera kostnaderna inom IFO fram till 
2025 och man är på bra väg. Det är bra samarbete inom kommunen och 
alla har en gemensam syn och drar åt samma håll. Åsa informerar även 
om att ett gemensamt mottag kommer att startas upp inom 
socialförvaltningen. 
 
§6 Information gällande områdesindelning hemtjänsten 
Åsa berättar att hon har fått i uppdrag att se om det går att specialisera 
hemtjänsten för att få bättre kontinuitet i möte med brukare samt få 
personal med spetskompetens. Socialnämnden har godkänt det som 
förvaltningen kommit fram till och hemtjänsten kommer att delas in i tre  
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geografiska områden, norra, södra samt centrala. Det kommer även att 
finnas en specialisthemtjänst som kommer utbilda sig kontinuerligt. 
Information har skickats ut till alla som berörs. Brukarna kommer ha en 
fast omsorgskontakt som har ett utökat uppdrag jämfört med vad en 
kontaktperson har idag.  
 
Karin Löfstrand (miljö och byggnadsnämnen) berättar att det finns en 
anhöriggrupp för dementa som kan vara ett bollplank i ärendet. Åsa 
berättar att förvaltningen redan har haft möte med anhöriggruppen och 
att mötet var mycket givande.  
 
§7 Information om nära vård 
Åsa informerar att det finns en reform om att man vill ställa om vården 
till en nära vård. Så mycket som möjligt av vården ska ske i hemmet 
eller på exempelvis vårdcentraler. Filipstads kommun har fått en fråga 
från region Värmland om de vill vara med i ett samarbete gällande ett 
mobilt team i östra Värmland samt en mobil hemläkare, vilket de har 
accepterat att medverka i. Den mobila läkaren ska vara stationerad i 
Filipstad och ha patienter i åldern 65 år och uppåt medan det mobila 
teamet har lite friare ramar.  
 
Helen Wallén (Elöverkänsligas förening i Värmlands län) frågar om det 
mobila teamet och hemläkaren omfattar hela Filipstads kommun? 
Förvaltningschef svarar att hela kommunen omfattas av detta. Helen 
berättar att vissa elöverkänsliga inte lämnar gården de bor på och att 
det i många fall blir svårt att ta sig till läkare. Många elöverkänsliga är 
under 65 år och det hade varit bra om den mobila hemläkaren även 
kunde ha patienter som var under 65 år om de var i behov av det. Åsa 
säger att det har framförts att regionen även måste tänka på personer 
med olika funktonsvarianter, det är inte säkert att alla som behöver stöd 
är över 65 år. 
 
§8 Information om välfärdsteknik 
Åsa informerar om att socialförvaltningen har fått ett statsbidrag på 
250 000 kr till välfärdsteknologiska lösningar såsom smartphones och 
andra smarta hjälpmedel. Förra året köpte förvaltningen tv-apparater 
men i år ville nämnden att pengarna skulle gå till något som gagnar fler. 
Förvaltningen har ordnat ett visningsrum på Älvkullen där man kan 
komma för att få tips och idéer. Det finns även monitorer på 
vårdcentralen samt PH- center. Planen är också att erbjuda 
”fixarservice”, det ska nästa års statsbidrag finansiera. Det är inte 
föreskrivna hjälpmedel som visas. Förvaltningen samarbetar med Åsa 
Josefsson som har hjälpmedelsboden. Planen är att visningsrummet 
ska öppna till årskiftet. 
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§9 Information om avgifter inom socialförvaltningen 
Åsa informerar om att förvaltningens förslag gällande avgifter har varit 
uppe i socialnämnden och kommunstyrelsen och att nästa anhalt är 
kommunfullmäktige. Råden har fått underlag inför mötet och får 
information om varför förvaltningen har föreslagit de ändringar de har 
gjort samt vad socialnämnden och kommunstyrelsen har föreslagit som 
ändringar jämfört med förvaltningens förslag. Råden får också 
information om att socialnämnden har lagt till avgifterna ska höjas via 
index och att avgifterna inte får överstiga kommunens egna kostnader. 

 
Avgiftshandläggare Pernilla Nordling svarar på frågor från råden. Hon 
berättar att förvaltningen har gjort en omvärldsanalys och stämt av med 
flera andra kommuner om hur deras avgifter ser ut. Pernilla berättar att 
Filipstads kommun ligger i mellanskiktet vad gäller nivån av avgifter. 
Ingen betalar mer än maxtaxan varje månad. 
 
Göran Andersson (Reumatikerföreningen) tar upp att höjningen av 
avgifter kan vara tuffa för någon som inte har så mycket pension. 
Pernilla svarar att de som har utrymme får höjningarna, de flesta 
avgifterna ingår i maxtaxan. Det finns några avgifter som inte ingår i 
maxtaxan. Göran säger att detta kan slå hårt mot de enskilda, det borde 
finnas en fastslagen summa som alla vet att de ska ha kvar efter att alla 
avgifter dragits.  
 
Råden får möjlighet att lämna yttrande till kommunfullmäktige vilket de 
vill göra. Råden vill att Mondira Hedlund, sekreterare för mötet skriver 
ner deras yttrande. Råden berättar att de tycker att de avgifter som inte 
ingår i maxtaxan inte ska vara avgifter alternativt att de ska ingå i 
maxtaxan.  

 
§10 Tider för råden 2022 
Åsa går igenom tider för respektive råd samt kontaktpersonsmöten 
2022.  
 
Förslag på datum för pensionärsråd 2022 
21 februari 13.00-14.30 

30 maj 13.00-14.30 

19 september 13.00-14.30 

21 november 13.00-14.30 

 
Förslag på datum för kontaktpersonmöte inför pensionärsråd 2022 
31 januari    13.00-14.00 

17 maj 13.00-14.00 

1 september 13.00-14.00 

2 november 13.00-14.00 
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Förslag på datum för Rådet för funktionshinderfrågor 2022 
21 februari 10.30-12.00 

30 maj 10.30-12.00 

19 september 10.30-12.00 

21 november 10.30-12.00 

 
Förslag på datum för kontaktpersonmöte inför Rådet för 
funktionshinderfrågor 2022 
31 januari 11.00-12.00 

17 maj 11.00-12.00 

1 september 11.00-12.00 

2 november 11.00-12.00 

§11 Övrigt 
Helén Wallén (Elöverkänsligas förening i Värmlands län) framför 
önskan om bättre tillgänglighet för elöverkänsliga samt önskan att få 
vara delaktig innan beslut tas som påverkar personer med 
funktionsnedsättningar. Helen tar upp att det är svårt för elöverkänsliga 
att hitta någonstans att bo då det finns mycket trådlös teknik i luften. 
Hon tycker att det borde finnas några områden med mindre strålning 
och infrastruktur och att kommunen borde tänka utanför ramen, såsom 
att exempelvis använda ödehus.Helen letar bostad och berättar att 
elöverkänsliga också omfattas av funktionsrättstrategin. Helen undrar 
om hon kan få hjälp av kommunen samt undrar vad kommunen gör för 
att funktionsrättsstrategin ska efterlevas för de elöverkänsliga också?  
Vad har Helen för nytta av funktionsrättsstrategin? Åsa svarar att det är 
en utmaning för kommunerna med bostäder för elöverkänsliga. 
Förvaltningen har inga egna bostäder. Åsa vet att problemet finns men 
har inget svar till Helen på rak hand. Ordförande och Åsa kommer ta 
med sig denna fråga. 
 
Lars Björklund (SKPF- pensionärerna) undrar om personaltätheten har 
ökat inom förvaltningen? Åsa svarar att personaltätheten på särskilt 
boende har ökat från 0.55 till 0.65 och att personaltätheten på 
Fridensborg har ökat från 0.55 till 0.66.  
 
Ulla Olsson (Miljö- och byggnadsnämnden) tar upp att hemtjänsten vill 
ha sammanhängande arbetstider. Åsa berättar att hemtjänsten endast 
har delade turer på frivillig basis. Personalen på hemtjänsten samt på 
Fridensborg och Älvkullen är delaktiga i att lägga sina egna scheman. 
Planen är att även de andra särskilda boendena ska ha samma system. 
 
 
 

 
           Utdragsbestyrkande 
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Ulla tar även upp att det är bra att man behöver göra en motprestation 
för att få försörjningsstöd, exempelvis söka arbete Åsa säger att 
socialnämnden redan beslutat att detta. Dag ett när man ansöker om 
försörjningsstöd remitteras du till arbets- och marknadsenheten och 
sedan har enheterna ett samarbete. Ulla säger att det är jättebra att de 
som söker har en uppgift, det är meningsfullt för individerna att ha en 
uppgift som de ska sköta samt att få rutiner. Åsa informerar att om 
individerna inte har någon annan sysselsättning på gång så sker det 
närvarokontroller på arbets- och marknadsenheten. Då går individen dit 
tre gånger i veckan och säger hej och får på så sätt rutiner.  
 
§12 Avslut 
Ordförande avslutar mötet. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
           Utdragsbestyrkande 


